

Angus Reid Institute
Hockey Playoffs Engagement Survey
April 12-15, 2023

La version française suivra.

Today we'd like to ask you a few questions about hockey!

A1. (T)

Base=All

Single Choice

First, how important is National Hockey League to you, personally?

I'm a diehard fan

I'm a fan

A lot of other interests come before hockey

I don't care about hockey at all

A2. (T)

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

Thinking about the last 3 or 4 years, on average, how closely would you say you follow the NHL playoffs?

Very closely, I watch a lot

Fairly closely, I watch a few games or my team if they're playing

I might watch a game or two if I happen to catch them, but don't follow that closely

I don't watch at all

A3.

Base=Exclude Don't care at all in A1

Single Choice

And what about this year's playoffs, which start on April 17, how excited would you say you are to watch this?

Very excited – can't wait

Pretty excited – looking forward to it

Not that excited – I could take it or leave it

Not excited at all – don't care

A4.

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single choice grid

There's often some debate about the NHL and when it was at its best. When you think about each of the following, in which decade would you say it was at its best?

The way the NHL game is played – how entertaining/compelling it is
The skill level of NHL players

It's as good now as it has ever been

1960s

1970s

1980s

1990s

2000s

2010s

Really not sure

A5.

Base=Exclude BOTTOM TWO in A1

Single choice

The NHL has had a few different playoff formats over the years. In 2013/14 the format changed. As you may recall, before that there were six divisions and the teams in each conference were seeded 1 through 8.

The first round matchups looked like this **in each conference**

1st vs 8th

2nd vs 7th

3rd vs 6th

4th vs 5th

In 2013, the NHL consolidated down to four divisions, and now the first round is between these division rivals (and the wildcard teams that qualify for the last two spots).

The first round matchups look like this now **in each division**

1st vs Wildcard

2nd vs 3rd

.

The NHL argues that this newer format creates more rivalries, familiarity, and competition, while critics say that it creates too many of the same matchups every season and often penalizes the teams from the best divisions by making them play each other too early in the playoffs.

As a fan, which format do you prefer?

I like the old 1 through 8 conference format better

I like the new 1 through 4 division format better

I don't really care either way

A6. (T)

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

It has now been 30 years since a Canadian team (the Montreal Canadiens in 1993) won the Stanley Cup. Which of the 7 Canadian teams do you think will be the first one to break this streak and win the Cup?

- Calgary Flames
- Edmonton Oilers
- Montreal Canadiens
- Ottawa Senators
- Toronto Maple Leafs
- Vancouver Canucks
- Winnipeg Jets
- No Canadian team will ever win the Cup again
- Really can't say

A7.

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

And which team would you say is your favourite from the Canadian teams?

- Calgary Flames
- Edmonton Oilers
- Montreal Canadiens
- Ottawa Senators
- Toronto Maple Leafs
- Vancouver Canucks
- Winnipeg Jets
- I don't cheer for any specific Canadian team

A8.

Base=Exclude don't care at all in A1

Single choice

And if you had to pick one, which would you say is your least favourite Canadian team?

- Calgary Flames
- Edmonton Oilers
- Montreal Canadiens
- Ottawa Senators
- Toronto Maple Leafs
- Vancouver Canucks
- Winnipeg Jets
- I don't dislike any of them

A9.

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

Generally speaking, when your favourite team gets eliminated from the playoffs, do you find yourself cheering for the other Canadian teams because they're Canadian?

Yes, I want Canada's teams to succeed

No, I consider them rivals to my favourite team

It depends which team, some I'll cheer for, but some are rivals

Français

Aujourd'hui, nous avons quelques questions pour vous sur le hockey!

A1. (T)

Base=All

Single Choice

Dans quelle mesure la Ligue nationale de hockey est-elle importante pour vous?

Je suis un fan inconditionnel

Je suis un partisan

Beaucoup d'autres intérêts sont plus importants pour moi que le hockey

Je n'ai aucun intérêt pour le hockey

A2. (T)

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

Pensez aux 3 ou 4 dernières saisons de hockey. En moyenne, dans quelle mesure suivez-vous les séries éliminatoires de la LNH?

De très près, je regarde beaucoup de matchs

D'assez près, je regarde quelques matchs ou ceux de mon équipe lorsqu'ils jouent

Je regarde un ou deux matchs si jamais je tombe dessus, mais je ne les suis pas de près

Je ne les regarde pas du tout

A3.

Base=Exclude Don't care at all in A1

Single Choice

Qu'en est-il des séries éliminatoires de cette année, qui commenceront le 17 avril prochain? Dans quelle mesure êtes-vous enthousiaste à l'idée de les regarder?

Très enthousiaste – je les attends avec impatience

Assez enthousiaste – j'ai hâte

Pas très enthousiaste – ça ne m'intéresse pas tant que ça

Pas enthousiaste du tout – ça m'est égal

A4.

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single choice grid

Lorsqu'il est question de savoir quelles étaient les meilleures années de la LNH, les gens ont différentes opinions. Selon vous, quelle était la meilleure décennie de la ligue, selon les facteurs suivants?

La façon de jouer dans la LNH; à quel point le jeu est divertissant/captivant
Le niveau d'habileté des joueurs de la LNH

Il est meilleur que jamais en ce moment

Les années 1960

Les années 1970

Les années 1980

Les années 1990

Les années 2000

Les années 2010

Je ne suis vraiment pas certain

A5.

Base=Exclude BOTTOM TWO in A1

Single choice

Les séries éliminatoires de la LNH se sont déroulées de différentes façons au fil des années. En 2013-2014, le format a changé. Avant cela, comme vous le savez peut-être, il y avait six divisions et les équipes de chaque conférence étaient classées en 8 équipes, selon leur rendement.

Au premier tour, les équipes devaient s'affronter ainsi, **dans chaque conférence** :

1^{re} équipe contre la 8^e

2^e contre la 7^e

3^e contre la 6^e

4^e contre la 5^e

En 2013, les divisions de la LNH ont diminué au nombre de quatre. Désormais, ce sont les équipes rivales de chaque division qui s'affrontent au premier tour (ainsi que deux équipes se qualifiant pour les places restantes).

Au premier tour, les équipes devant s'affronter sont désormais les suivantes, **dans chaque division** :

1^{re} équipe contre la dernière équipe qualifiée

2^e équipe contre la 3^e

La LNH affirme que ce nouveau format crée plus de rivalité, de familiarité et de compétition. Cependant, les critiques croient plutôt que ce format crée des duels répétitifs entre les mêmes équipes chaque saison et pénalise les équipes des divisions plus fortes en les faisant s'affronter tôt dans les séries.

En tant que partisan, quel format préférez-vous?

Je préfère l'ancien format, où 8 équipes de chaque conférence s'affrontent

Je préfère le nouveau format, où 4 équipes s'affrontent par division

Un ou l'autre, ça m'est égal

A6. (T)

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

Cela fait maintenant 30 ans qu'une équipe canadienne a remporté la coupe Stanley (les Canadiens de Montréal, en 1993). Laquelle des 7 équipes canadiennes sera la première à briser ce cycle et à gagner la coupe Stanley, selon vous?

Flames de Calgary

Oilers d'Edmonton

Canadiens de Montréal

Sénateurs d'Ottawa

Maple Leafs de Toronto

Canucks de Vancouver

Jets de Winnipeg

Une équipe canadienne ne gagnera plus jamais la coupe

Je ne peux vraiment pas dire

A7.

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

Parmi les équipes canadiennes, laquelle est votre préférée?

Flames de Calgary

Oilers d'Edmonton

Canadiens de Montréal

Sénateurs d'Ottawa

Maple Leafs de Toronto

Canucks de Vancouver

Jets de Winnipeg

Je n'encourage pas d'équipe canadienne en particulier

A8.

Base=Exclude don't care at all in A1

Single choice

Parmi les équipes canadiennes, quelle est celle que vous aimez le moins?

Flames de Calgary

Oilers d'Edmonton

Canadiens de Montréal

Sénateurs d'Ottawa

Maple Leafs de Toronto

Canucks de Vancouver

Jets de Winnipeg

Aucune de ces équipes ne me déplaît

A9.

Base=Exclude Don't care at all in A1.

Single Choice

De manière générale, quand votre équipe préférée se fait éliminer lors des séries, encouragez-vous les autres équipes canadiennes, simplement parce qu'elles sont canadiennes?

Oui, je veux que les équipes du Canada aient du succès

Non, je considère que ce sont des équipes rivales de mon équipe préférée

Ça dépend; j'en encourage certaines, mais d'autres sont rivales